

COVID-19 Resources Canada is forging ahead as a leader in grassroots response to the COVID-19 pandemic with \$250K from Trottier Family Foundation

La version française suit

COVID-19 Resources Canada is excited to announce that we have received \$250,000 from the [Trottier Family Foundation](#) in support of our grassroots efforts to facilitate Canada's response to the pandemic.

The Trottier Family Foundation's generous support will facilitate our efforts while we continue our work in the scientific community and community-based initiatives through our research and volunteer databases, respectively. "Our project started with a group of volunteers recruited via Twitter at the start of the pandemic in March," said Guillaume Bourque from McGill University, one of the co-leads of the initiative and a scientist with the [McGill Interdisciplinary Initiative in Infection and Immunity \(MI4\)](#). "With the generous gift from the Trottier Family Foundation, we will be able to continue this important work in a dedicated and sustainable way."

To-date more than 5,700 science volunteers from across Canada have registered with us. We have deployed 54,000+ volunteer hours, supporting COVID-19 research (17,000), community and social needs (17,000), public health (10,000), science communications (8,000) and internal operations (1,000). Moreover, our [funded research](#) and [research expertise](#) databases are two of the most comprehensive Canada-wide databases containing more than 600 COVID-19 funded research projects and experts from over 25 Canadian institutions, respectively. These databases help the scientific community and research institutes to identify ongoing COVID-19 related projects and find collaborators.

"Canadian scientific and health communities are working together to meet COVID-19 needs in an unprecedented way, and we facilitate this response" said Tara Moriarty from the University of Toronto, a co-leader of COVID-19 Resources Canada. "Support from the Trottier Family Foundation will be crucial for our work."

This gift is part of a larger contribution of \$2.4 million from the Trottier Family Foundation to the [McGill University Health Centre \(MUHC\) Foundation](#) in support of MI4's Emergency COVID-19 Research Fund. MI4 is leading more than 50 projects addressing the COVID-19 pandemic and mitigating risks for Canadians and the world.

"Mobilizing and coordinating the power of the volunteer community will provide a huge boost in the fight against the COVID-19 pandemic" said Don Sheppard, Director of the McGill Interdisciplinary Initiative in Infection and Immunity (MI4), "MI4 is proud to partner with COVID-19 Resources Canada in this effort."

This funding will enable COVID-19 Resource Canada to expand work supporting researchers, public health responders, science communications and communities responding to COVID-19.

"The need to mobilize and connect experts in the science community in order to make relevant and fact-based information available is key in the fight against the pandemic, and we are extremely grateful for the visionary investment of the Trottier Family Foundation", said Norman Steinberg, Chair of the MUHC Foundation Board of Directors.

About COVID-19 Resources Canada:

We are a grassroots organization of multidisciplinary volunteers facilitating the scientific community's response to the pandemic. Our portal, [COVID-19 Resources Canada](#), is a central hub with the following objectives:

- To serve as a reliable source of information and expertise for COVID-19 research in Canada
- To support & facilitate coordination of Canadian COVID-19 research efforts
- To support COVID-19 capacity-building in public health, research and grassroots initiatives through skilled volunteer mobilization

COVID-19 Resources Canada se positionne comme un leader dans la réponse populaire à la pandémie COVID-19 avec 250K\$ de la Fondation familiale Trottier.

COVID-19 Resources Canada est excité d'annoncer un versement de 250,000\$ de la part de la [Fondation familiale Trottier](#) pour soutenir les efforts visant à faciliter la réponse du Canada à la pandémie.

Le soutien généreux de la Fondation familiale Trottier facilitera nos efforts pendant que nous poursuivons nos travaux au sein de la communauté scientifique et nos initiatives communautaires à travers nos bases de données de projets de recherche et de bénévoles, respectivement. "Notre projet a commencé avec le recrutement de bénévoles via Twitter au début de la pandémie en mars," dit Guillaume Bourque de l'Université McGill, un des co-chefs de l'initiative. "Avec le don généreux de la Fondation familiale Trottier, nous serons capable de continuer ce travail important d'une façon dédiée et durable."

À ce jour, plus de 5,700 bénévoles scientifiques de toutes les provinces et territoires canadiens se sont inscrits auprès de nous. Nous avons consacré 54,000+ heures de bénévolat, en supportant la recherche sur la COVID-19 (17,000), les besoins communautaires et sociaux (17,000), la santé publique (10,000), la communication scientifique (8,000) et des opérations internes (1,000). De plus, nos bases de données de projets de recherche subventionné et d'expertise en recherche sont parmi les plus exhaustives au Canada, comprenant plus de 600 projets de recherche subventionnés sur la COVID-19 et des experts issus de plus de 25 institutions canadiennes, respectivement. Ces bases de données permettent à la communauté scientifique et aux instituts de recherche d'identifier des projets en cours reliés à la COVID-19 et ainsi trouver des collaborateurs.

"Les communautés scientifiques et médicales canadiennes travaillent ensemble sans précédent pour répondre aux besoins de COVID-19, et nous facilitons cette réponse" dit Tara Moriarty de l'université de Toronto, une co-chef de COVID-19 Resources Canada. "Le soutien de la Fondation familiale Trottier sera impératif pour nos travaux."

Ce don fait partie d'une large contribution de 2.4M\$ de la part de la Fondation familiale Trottier versée auprès de la [Fondation du Centre universitaire de santé McGill](#) afin de soutenir les Fonds d'urgence pour la recherche sur la COVID-19 MI4. MI4 dirige plus 50 projets portant sur la pandémie de COVID-19 et la réduction des risques au niveau canadien et mondial.

"Mobiliser et coordonner la force de la communauté bénévole va donner un grand élan dans la lutte contre la pandémie de COVID-19" dit Don Sheppard, Directeur de l'initiative interdisciplinaire en infection et immunité de McGill (MI4), "MI4 est un fier partenaire de COVID-19 Resources Canada dans ses efforts."

Avec cette subvention, nous serons capables d'élargir nos travaux pour supporter les intervenants de en santé publique, les communicateurs scientifiques et les communautés répondant à la COVID-19.

"Le besoin de mobiliser et mettre en contact les experts de la communauté scientifique afin de rendre disponible l'information pertinente et basée sur les faits est la clé dans la lutte contre la pandémie, et nous sommes extrêmement reconnaissants de l'investissement visionnaire de la Fondation familiale Trottier", dit Norman Steinberg, Président du Conseil d'administration de la Fondation du CUSM.

À propos de COVID-19 Resources Canada:

Nous sommes un organisme de base comprenant des bénévoles multidisciplinaires qui aident à faciliter la réponse de la communauté scientifique à la pandémie. Notre portail, [COVID-19 Resources Canada](#), est une plateforme centrale avec les objectifs suivants:

- Servir de source d'information fiable et d'expertise pour la recherche sur la COVID-19 au Canada
- Supporter et faciliter la coordination des efforts de recherche canadienne sur la COVID-19
- Supporter le renforcement des capacités à répondre à la COVID-19 dans les domaines de la santé publique, la recherche et les initiatives populaires à travers la mobilisation de bénévoles compétents

Main Media Contacts des medias:

<p>Guillaume Bourque Professor, Department of Human Genetics, McGill University Courriel: guil.bourque@mcgill.ca</p>	<p>Trottier Family Foundation Tel. 438.998.3370 Courriel: info@trottierfoundation.com</p>
--	--

For more information/Pour plus d'information, visit/visitez <https://covid19resources.ca> or contact/ou contactez: info@covid19resources.ca